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Beantwoording schriftelijke vragen over het 
niet doorgaan van de kermis in Elst

Suzanne den Hartog 0481362318 Geen

Geachte Gemeentebelangen Overbetuwe fractie en overige leden van de Raad,

Inleiding/Aanleiding
Op 6 september 2022 heeft u schriftelijke vragen gesteld (nummer S-618, 2022-039139), in 
verband met het niet doorgaan van de kermis te Elst.

Ingaande op de gestelde vragen:
 
1.Hoe lang is het bij u bekend, dat er door de Stichting, die de organisatie verzorgt, vanwege 
gebrek aan belangstelling van de exploitanten geen kermis in Elst kan worden gehouden?

De kermis in Elst wordt niet door een Stichting verzorgd. Indien er geïnteresseerden zijn die de 
kermis in Elst willen organiseren, kunnen zij daarvoor een vergunningaanvraag indienen bij de 
gemeente. In 2017 en 2018 is op het Europaplein zowel een voorjaarskermis als een 
najaarskermis georganiseerd. In 2019 hebben wij geen aanvraag voor het mogen organiseren van 
een kermis ontvangen. Blijkbaar was hier op dat moment geen animo voor vanuit organisatoren. In 
2020 en het voorjaar van 2021 heeft ook geen kermis op het Europaplein plaatsgevonden. Dit had 
te maken met het feit dat het organiseren van een evenement op dat moment niet mogelijk was 
vanwege Covid-19. In de maand oktober van 2021 is er wel weer een kermis georganiseerd op het 
Europaplein, evenals in de maand mei van 2022. De organisatie lag bij voornoemde kermissen in 
handen van een kermisorganisatiebureau of een kermisexploitant die zelf met een aantal attracties 
op de kermis aanwezig was. De aanvragen voor het mogen organiseren van deze kermissen zijn 
altijd op eigen initiatief ingediend.

Dit najaar is er geen vergunningaanvraag ingediend aangaande de kermis in Elst. Een aanvraag 
voor een kermis dient minimaal zes weken van tevoren te zijn ontvangen. Rond eind juli was dan 
ook duidelijk dat er hoogstwaarschijnlijk geen aanvraag voor het organiseren van een kermis zou 
worden ingediend voor het eerste weekend van september.
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2.Waarom is de publiciteit daarover relatief gering geweest, waardoor veel inwoners echt zijn 
verrast?

Toen er eind juli van dit jaar geen vergunningaanvraag bij de gemeente was ingediend, was het 
niet meer haalbaar om door publicatie een partij te vinden die de kermis rond die tijd nog kon laten 
plaatsvinden. Bovendien is het niet gebruikelijk dat er publiciteit wordt gezocht om aan te geven 
dat een evenement niet doorgaat. Hierop is één uitzondering geweest, namelijk de publicatie om 
aan te geven dat de Nacht van Elst dit jaar niet door zou gaan omdat er te weinig vrijwilligers 
bleken te zijn om dit te organiseren. 

3. Hebt u ondanks de privatisering initiatief genomen om met de Stichting in overleg te treden om 
te pogen alsnog een kermis te organiseren en zo nee waarom niet?

Nee, want er is geen Stichting die de kermis jaarlijks in Elst organiseert. 

4. Hebt u als college eraan gedacht om op een stimulerende manier bv. De 
ondernemersvereniging of andere partijen/verenigingen uit te nodigen om de kermis te 
organiseren?

In algemene zin wordt vanuit de gemeente met ondernemersverenigingen en andere verenigingen, 
stichtingen en partijen gesproken over het organiseren van evenementen als hiertoe aanleiding is. 
Dit met doel om het plaatsvinden van evenementen te stimuleren. Er wordt echter niet specifiek 
actie ondernomen door de gemeente als een evenement niet georganiseerd lijkt te worden.  

5. Hebt u overwogen om bloeiende, grote verenigingen te benaderen om vrijwilligers te leveren 
voor bv. de kleedjesmarkt in Elst en andere activiteiten in onze gemeente, opdat de kans dat 
activiteiten/evenementen wel doorgang kunnen vinden wordt vergroot?

Ziet u hiervoor het antwoord op vraag 4. De kleedjesmarkt werd door de Oranjevereniging 
georganiseerd. Zij bleken echter dusdanig weinig vrijwilligers te kunnen krijgen waardoor het 
evenement uiteindelijk niet door kon gaan. De Oranjevereniging heeft zelf de keuze gemaakt om 
het niet door te laten gaan. Wij hebben geen andere verenigingen benaderd om te vragen naar 
vrijwilligers voor het laten plaatsvinden van bijvoorbeeld de kleedjesmarkt. Dit is ook geen taak van 
de gemeente. Wij moeten vergunningaanvragen in behandeling nemen en zullen uiteraard 
meedenken bij lastige zaken, maar wij hebben niet tot taak om te zorgen dat de organisatie van 
een evenement uitgevoerd kan worden. Overigens is het gebrek aan vrijwilligers een landelijke 
trend. Er zijn steeds minder vrijwilligers te vinden die willen helpen om een evenement te 
organiseren. De kleedjesmarkt rond Koningsdag in Elst heeft uiteindelijk toch deels 
plaatsgevonden, aangezien inwoners op eigen initiatief met een kleedje een plek in de Dorpsstraat 
hadden ingenomen.

6. GBO maakt zich zorgen over de mogelijkheden voor gemeenschapsactiviteiten in Overbetuwe. 
Deelt u deze zorgen en zo ja bent u voornemens hierin maatregelen te treffen?

Wij zien dat het moeilijker is dan een aantal jaren geleden om evenementen te organiseren 
doordat er met name minder of te weinig vrijwilligers zijn. Wij proberen dit bespreekbaar te maken 
met betreffende organisaties en verenigingen als daarvoor aanleiding is, maar kunnen het 
probleem feitelijk niet oplossen. Wij kunnen bij evenementen meedenken en faciliteren, maar niet 
de organisatie van een evenement overnemen. Overigens lijkt dit tekort aan vrijwilligers zich met 
name in Elst voor te doen. De organisatie in andere dorpen is in handen van de plaatselijke horeca 
of Oranjeverenigingen. 
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Tot slot willen wij er volledigheidshalve nog op wijzen dat er voor het organiseren van een 
evenement geen legeskosten en/of staangeld bij kermissen door ons in rekening worden gebracht.  
Dit is conform door de raad vastgesteld beleid op evenementen. Mede daardoor zou het voor 
eenieder mogelijk moeten zijn om een evenement te organiseren. Ook hopen wij dat deze 
laagdrempeligheid voor het organiseren van een evenement motiverend werkt waardoor 
evenementen plaats kunnen (blijven) vinden.  

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris,

P.J.E. Breukers

de burgemeester, 

R.P. Hoytink-Roubos


